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Fritidsnämnden 

Information om kapacitetsutredning 

Förslag till beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 

Sammanfattning 
Under 2013 startade en större utredning för att utreda vilken kapacitet sport- och 
fritidanläggningar har i Nacka. Utredningen ska belysa jämförelser med andra kommuner, 
nuvarande behov och ta sikte på framtida behov utifrån bl a den befolkningsprognos som 
bedöms ske utifrån den stadsbyggnadsutveckling som pågår i Nacka. 
 
Denna rapport som är den tredje innehåller beskrivningar om anläggningar och ytor för 
idrott, spontanidrott och rekreation i Nacka. Rapporten syftar till att identifiera nuvarande 
brister och framtida behov av anläggningar, ytor och miljöer för idrott, spontanidrott och 
rekreation i Nacka. Underlag till rapporten har samlats in genom intervjuer med 
medarbetare inom idrotts- och fritidsenheten samt park- och naturenheten, enkätintervjuer 
med utvalda idrottsföreningar, kartläggning av elljusspår och spontanidrottsplatser, samt 
genom att inhämta information från Nacka kommuns hemsida. 
 
Utredningen har identifierat ett antal brister och behov för anläggningar och ytor för idrott, 
spontanidrott och rekreation i Nacka. Behoven rör både byggandet av nya anläggningar och 
renovering/förnyelse av befintliga anläggningar och ytor. 
 
Några av de viktigaste behoven är följande enligt rapporten: 
 

- Befintliga elljusspår behöver rustas upp för ökad tillgänglighet och bättre 
användbarhet, varav för två spår rekommenderas även förlängningar (Tattby och 
Krokhöjden).  

- Nya elljusspår behöver anläggas vid Långsjön, Nacka IP, Nyckelviken och Älta. 
- Standarden på befintliga längdskidanläggningar (Järlaspåret, Velamsund) behöver 

utvecklas och ett nytt skidspår rekommenderas i Boo/Björknäs IP. 
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- Befintliga spontanidrottsplatser behöver utvecklas, för att locka fler flickor och för 
att erbjuda fler funktioner och året runt utbud. 

- Fler bostadsområden i Nacka bör utformas med spontanidrottsplatser. Tilltänkta 
målgrupper bör involveras tidigt i planeringen. 

- Nacka behöver prioritera tillgänglighetsarbeten för att förbättra förutsättningarna 
för invånarna att på ett säkert och tryggt sätt kunna ta sig till anläggningarna och 
ytor för fysisk aktivitet. 

- Nacka är i behov av ett skyltprogram för att förbättra skyltningen till anläggningar 
och ytor för fysisk aktivitet. 

- Kommunen behöver ta fram en friluftsplan där vita ytor, gröna ytor, blå ytor och 
gråa ytor av betydelse för fysisk aktivitet tydliggörs och blir en del av en systematisk 
planering tillsammans med en plan för idrottsanläggningarna. 

- Kommunen behöver utveckla samarbete med Stockholms stad, i samverkan med 
berörda föreningar, om Hellasgården som frilufts- och rekreationsområde. 

- En sociotopskartläggning av Nackas mark bör genomföras för att fastställa vilka 
vistelsevärden som invånarna tillskriver olika områden, ytor och platser. 

 

Ärendet 

Bakgrund 
I mål- och budget för verksamhetsåret 2013 beslöt fritidsnämnden FRN 2012/114, §110 att 
avsätta 200 000 kronor  för att genomföra en kapacitetsutredning av fritidsanläggningar i 
Nacka.  
 
Idrotts- och fritidsenheten har påbörjat en kapacitetsutredning på nämndens uppdrag och 
de första stegen är att kartlägga och granska det befintliga beståndet, göra jämförelser med 
andra, samt att visa på en riktning av det framtida behovet av idrotts och fritidsanläggningar 
i Nacka kommun. 
 
Vid fritidsnämndens sammanträde den 18 september 2013 anmälde den första rapporten 
Kapacitetsutredning av idrottsanläggningar i Nacka kommun- Nulägesanalys och framtidsblickar. 
 
 Nulägesanalysen innehöll fyra delar: 
  

1. Befolkningsprognos under de kommande åren. 
2. Utbudet av befintliga idrotts- och motionsanläggningar i Nacka kommun 
3. Utbudet av idrotts- och motionsanläggningar i jämförelse med utvalda kommuner i 

landet: Huddinge, Sollentuna, Jönköping, Göteborg, Umeå och Gävle. 
4. Hur pass nöjd invånare i Nacka är med fritidsmöjligheter samt idrotts- och 

motionsanläggningar i kommunen. 
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Vid fritidsnämndens sammanträde den 11 december 2013, § 140, FRN 2013/161, 
presenterades den andra rapporten av kapacitetsutredningen. Denna rapport innehöll en 
granskning av föreningslivets efterfrågade timmar och tillgängliga timmar i ishallar, 
sporthallar, gymnastiksalar och fotbollsplaner 2013. 
 
Rapporten innehöll följande tre övergripande områden: 
 

1. Föreningslivets efterfrågade timmar. 
2. Vilka tider på dygnet är mest eftertraktade? 
3. Det faktiska nyttjandet av anläggningar. 

Den nya rapporten – rapport tre 
Denna rapport som är den tredje, Anläggningar och ytor för idrott, spontanidrott och rekreation i 
Nacka, syfte är att identifiera nuvarande brister och framtida behov av anläggningar, ytor 
och miljöer för idrott, spontanidrott och rekreation i Nacka. Underlag till rapporten har 
samlats in genom intervjuer med medarbetare inom idrotts- och fritidsenheten samt park-
och naturenheten, enkätintervjuer med utvalda idrottsföreningar, kartläggning av elljusspår 
och spontanidrottsplatser, samt genom att inhämta information från Nacka kommuns 
hemsida. 
 
Utredningen har identifierat ett antal brister och behov för anläggningar och ytor för idrott, 
spontanidrott och rekreation i Nacka. Behoven rör både byggandet av nya anläggningar och 
renovering/förnyelse av befintliga anläggningar och ytor. 
 
Några av de viktigaste behoven är följande enligt rapporten: 
 

- Befintliga elljusspår behöver rustas upp för ökad tillgänglighet och bättre 
användbarhet, varav vid två spår rekommenderas även förlängningar (Tattby och 
Krokhöjden). Specifika förslag presenteras i resultatdelen av rapporten. 

- Nya elljusspår behöver anläggas vid Långsjön, Nacka IP, Nyckelviken och Älta. 
- Standarden på befintliga skidanläggningar (Järlaspåret, Velamsund) behöver 

utvecklas och ett nytt skidspår rekommenderas i Boo/Björknäs IP. 
- Befintliga spontanidrottsplatser behöver utvecklas, för att locka fler flickor och för 

att erbjuda fler funktioner och året runt utbud. 
- Fler bostadsområden i Nacka bör utformas med spontanidrottsplatser. Tilltänkta 

målgrupper bör involveras tidigt i planeringen. 
- Nacka behöver prioritera tillgänglighetsarbeten för att förbättra villkoren för 

invånarna att på ett säkert och tryggt sätt kunna ta sig till anläggningarna och ytor 
för fysisk aktivitet. 

- Nacka är i behov av ett skyltprogram för att förbättra skyltningen till anläggningar 
och ytor för fysisk aktivitet. 
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- Kommunen behöver ta fram en friluftsplan där vita ytor, gröna ytor, blå ytor och 
gråa ytor av betydelse för fysisk aktivitet tydliggörs och blir en del av en systematisk 
planering tillsammans med en plan för idrottsanläggningarna. 

- Kommunen behöver utveckla samarbete med Stockholms stad, i samverkan med 
berörda föreningar, om Hellasgården som frilufts- och rekreationsområde. 

- En sociotopskartläggning av Nackas mark bör genomföras för att fastställa vilka 
vistelsevärden som invånarna tillskriver olika områden, ytor och platser. 

 

Idrotts- och fritidsenhetens kommentarer 
Idrotts- och fritidsenheten kommer att utvärdera den tredje rapportens förslag på de 
viktigaste behoven för att kunna se över helheten för en långsiktig och stabil 
utvecklingsgång för vidare arbete med anläggningar och ytor för idrott, spontanidrott och 
rekreation i Nacka. 
 
Vi kommer att fortsätta kommunikationen med andra föreningar som inte ingick i 
enkätundersökningen för rapport tre. Föreningar inom bland annat gymnastik, handboll, 
basket, fotboll, ishockey exempelvis genom workshop eller enkät. 

 

Bilagor 
1. Kapacitetsutredning rapport del 1- Nulägesanalys och framtidsblickar 
2. Kapacitetsutredning rapport del 2- En granskning av föreningslivets efterfrågade timmar 
och tillgängliga timmar i ishallar, sporthallar, gymnastiksalar och fotbollsplaner 2013 
3. Kapacitetsutredning rapport del 3- Anläggningar och ytor för idrott, spontanidrott och 
rekreation i Nacka 
 
 
 
 
Dennis Söderstedt 
Gruppchef 
Idrotts- och fritidsenheten 
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